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Abstract (en)
In a method for roughening road surfaces in which roughening elements are moved along the road surface and periodically subjected to force, the
roughening elements are pressed into the road surface by means of pulsating forces which are absorbed by a large mass lying above, and are at the
same time moved in translational motion parallel to the road surface. In a device for implementing the method, each roughening element (W) is held
on a carrier (3) on which it can be moved up and down. The carrier (3) is fastened to a frame (2) which is situated above it and which represents a
large mass (M). Between the roughening elements (W) and the frame (2) are arranged a plurality of downward acting, preferably hydraulic, drives (P)
by means of which the roughening elements (W) lying on the road surface are pressed into said surface. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei einem Verfahren zum Aufrauhen von Fahrbahndecken, bei dem Aufrauhelemente entlang der Fahrbahndecke bewegt und periodisch
kraftbeaufschlagt werden, werden die Aufrauhelemente durch pulsierend erzeugte, an einer großen darüberliegenden Masse abgestützte
Schwellkräfte in die Fahrbahndecke eingedrückt und zugleich parallel zur Fahrbahndecke translatorisch bewegt. Bei einer Vorrichtung zum
Durchführen des Verfahrens ist jedes Aufrauhelement (W) an einem Träger (3) auf- und abbeweglich gehalten. Der Träger (3) ist an einem
darüberliegenden und eine große Masse (M) repräsentierenden Rahmen (2) befestigt. Zwischen den Aufrauhelementen (W) und dem Rahmen
(2) sind mehrere nach unten wirkende, vorzugsweise hydraulische, Antriebe (P) angeordnet, mit denen die an der Fahrbahndecke anliegenden
Aufrauhelemente (W) in die Fahrbahndecke eingedrückt werden. <IMAGE>
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